
CNSLR Fratia | Revista Presei 14 iulie 2020 1 

 

REVISTA PRESEI 

 

 

 Marcel Ciolacu anunță că PSD nu va vota legea carantinării și izolării, până 

când Guvernul nu va veni cu explicații în Parlament. Executivul susține că 

premierul și miniștrii nu au fost invitați la dezbateri. 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a anunțat că partidul pe care îl 

conduce nu va vota legea carantinării și izolării. Actul normativ a trecut de Camera 

Deputaților și așteaptă să fie dezbătut și votat în Senat, care este for decizional. 

Guvernul a venit cu precizări ulterioare: „Având în vedere afirmațiile false făcute 

în spațiul public, precizăm faptul că nu a fost înaintată premierului Ludovic Orban, 

și nici miniștrilor din Cabinet, invitația de a participa la dezbaterile din Parlament 

pe marginea legii care privește carantina și izolarea”. 

Principalele declarații ale lui Marcel Ciolacu: 

 Este o lege proastă. Am încercat la Camera, cu ONG-urile, să avem un punct 

de vedere transparent. Nu putem accepta această lege, nu putem vota această 

lege. 

 Singurul membru al Guvernului, care a susținut această lege în fața 

parlamentarilor a fost Raed Arafat. Cu alte cuvinte, niciun om politic din 

PNL nu a venit să susțină această lege. 

 Legea cum a fost înaintată de Guvern către Parlament, nu a avut avizul 

Ministerul Justiției. Nu se va vota legea în Senat până când prim-ministrul și 

ministrul Sănătății nu vor veni să lămurească aspectele în discuție.  

 Am o dezamăgire față de domnul Iohannis. M-aș fi așteptat să convoace 

partidele la discuții pe această lege. 

 Este în continuare o lege proastă care a trecut prin Camera Deputaților 

modificată în proporție de 80%. 
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 Nu vor fi modificări substanțiale în Senat.  

 Va fi adoptată când premierul și ministrul vor veni cu explicații în 

Parlament. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Inspecția Muncii a dat amenzi de peste șase milioane de lei în primele zece 

zile din iulie, în urma controalelor efectuate. Au fost depistate peste trei sute 

de persoane care munceau fără forme legale. 

În perioada 1-10 iulie 2020, Inspecţia Muncii, prin inspectoratele teritoriale de 

muncă, a desfășurat acţiuni de control în urma cărora s-au aplicat amenzi în 

valoare totală de 6.074.600 de lei. Au fost depistate 315 persoane care desfășurau 

muncă fără forme legale și au fost dispuse 3.013 avertismente și 6.287 de măsuri 

de remediere a neconformităților. 

De asemenea, în perioada 20.05 – 10.07.2020,  Inspecția Muncii a desfășurat 

acțiuni de control, pentru prevenirea și combaterea efectelor pandemiei de COVID-

19, în urma cărora a aplicat 4.260 de sancțiuni contravenționale, în valoare totală 

de 368.630 lei. Au fost sanționațo 3.072 de angajatori, din 9.340 controlați. 

Rezultatele detaliate ale acțiunilor de control sunt disponibile pe site-ul Inspecției 

Muncii:  

https://www.inspectiamuncii.ro/documents/66402/29517464/RAPORTARE+RM+

si+S SM+1-10.07.pdf/68b7e0a2-1b68-4d32-bf9b-91fa9e61fbcb În perioada 20.05 - 

10.07.2020. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Nelu Tătaru: Prelungirea unei stări de alertă după 15 iulie este aproape 

iminentă / Este posibilă carantinarea unor localități 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, a declarat luni că "prelungirea unei stări de alertă 

după 15 iulie este aproape iminentă" și că este posibilă carantinarea anumitor 

localități, dacă legislația ar permite acest lucru. 
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"În acest moment nu avem evoluţia pentru o stare de urgenţă. Noi suntem pregătiţi 

pentru o perioadă de două săptămâni, să avem o evoluţie fluctuantă cu creşterea 

numărului de cazuri, poate un 500, poate 600, poate 700, cu alternanţe în funcţie de 

numărul de recoltări, de anchetele în desfăşurare. Prelungirea unei stări de alertă 

după 15 iulie este aproape iminentă", a spus Tătaru la B1 TV, potrivit Agerpres. 

El a afirmat că ar fi posibilă, în măsura în care legislaţia ar permite acest lucru, 

carantinarea anumitor localităţi sau regiuni. 

"La nivel local este posibilă, în măsura în care o să ne permită legislaţia, 

carantinarea unor anumite localităţi, carantinarea unor anumite regiuni, dar în 

general este mecanismul izolării de care avem nevoie", a subliniat ministrul. 

Reprezentantul MS a spus că nu a anticipat "lipsa unei legislaţii". 

"Am anticipat foarte multe lucruri. Am anticipat şi creşterea prin măsuri de 

relaxare. Nu am anticipat lipsa unei legislaţii. (...) Sunt 12 ţări care în acest 

moment au diferite grade de restricţie faţă de cetăţenii români. Ar trebui să ne pună 

nişte semne de întrebare. Alţii văd ce noi nu vrem să vedem. (...) În acest moment 

avem şi relaxări multiple, avem şi nerespectarea unor reguli, avem şi lipsa unei 

legislaţii", a precizat demnitarul. 

Potrivit lui Tătaru, în următoarele două săptămâni va fi un "joc" al numărului de 

cazuri noi. 

"În acest moment, după toată experienţa noastră, mergem pe o perioadă de două 

săptămâni în care vom avea un joc al numărului de cazuri maxim crescut într-o zi, 

scăzut în altă zi. Vom avea şi o perioadă în care vom putea vedea şi 

simptomatologiile B. Din ultimele cazuri pe care le-am văzut, nu s-au manifestat 

neapărat ca o simptomatologie respiratorie. Au avut simptomatologii digestive. Şi 

dacă au venit cu febră, scaune diareice, greaţă", a menţionat el. 

Ministrul a spus că acestea vor fi "săptămâni de foc" şi a recomandat prezentarea la 

medic la orice simptomatologie. 
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"Recomandarea mea, pentru a putea gestiona clar şi a putea spune că aceste două 

săptămâni sunt săptămânile noastre de foc, după aceea să mergem pe o pantă 

descendentă, este: prezenţa la medic la orice simptomatologie pe care o avem, 

acceptarea tratamentului recomandat de medic, acceptarea unei internări, fiindcă 

dacă astăzi avem o simptomatologie uşoară, mâine s-ar putea să nu mai fie la fel de 

uşoară. Iar la un moment dat, dacă mergem acasă şi spunem 'o să îmi treacă în 

două zile', o să vedem că peste două sau trei zile simptomatologia nu mai este 

aceeaşi. Mergem pe o creştere progresivă alternând ca număr de cazuri la un 

moment dat, acel platou pe care îl aveam într-o perioadă în dinţi de fierăstrău, 

tocmai pentru a putea stabiliza o evoluţie şi o transmitere comunitară", a mai 

afirmat ministrul Sănătăţii. 

Și secretarul de stat Raed Arafat a spus că este posibilă reintroducerea unor 

restricții în anumite zone, cum ar fi București, Argeș, Prahova, Brașov, Dâmbovița 

și Galați. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Specialişti din domeniul IT participă, marţi, la conferinţa online "5G: 

România Digitală" 

Reputaţi specialişti din domeniul IT discută, marţi, despre tehnologia 5G în cadrul 

videoconferinţei cu tema "5G: România Digitală", eveniment organizat de 

Financial Intelligence. 

 

Potrivit organizatorilor, pe lista subiectelor ce vor fi abordate pe durata 

webinarului de află: Securitatea cibernetică a reţelelor 5G - de ce are o relevanţă 

mai mare decât în cazul tehnologiilor 3G şi 4G; Principalele domenii de risc pentru 

securitatea cibernetică a reţelelor 5G (tehnologice, educaţionale etc.); Atacuri 

cibernetice - caracteristici şi tendinţe; Standarde şi soluţii pentru a asigura 

securitatea 5G; Abordarea globală, europeană şi naţională a problemei securităţii 

cibernetice 5G. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24169501-arafat-avertizeaza-este-posibil-fie-reintroduse-restrictii-anumite-zone-care-sunt-punctele-fierbinti.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24169501-arafat-avertizeaza-este-posibil-fie-reintroduse-restrictii-anumite-zone-care-sunt-punctele-fierbinti.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24169501-arafat-avertizeaza-este-posibil-fie-reintroduse-restrictii-anumite-zone-care-sunt-punctele-fierbinti.htm
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Printre cei care şi-au anunţat participarea la dezbateri sunt: Dragoş Preda - secretar 

de stat pentru Comunicaţii în Ministerul Transporturilor, Infrastructurii şi 

Comunicaţiilor, Marian Murguleţ - secretar de stat pentru Tehnologia Informaţiei 

la nivelul întregii Administraţii Publice Centrale, CIO Guvernamental, Cristin 

Popa - director executiv Monitorizare şi Control în cadrul Autorităţii Naţionale 

pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM), Yugo Neumorni - 

preşedintele CIO Council şi Varujan Pambuccian - membru al Comisiei pentru 

Tehnologia Informaţiei şi Comunicaţiilor din Camera Deputaţilor.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Impozitarea pensiilor speciale, in dezbatere la Curtea Constitutionala. CCR 

a fost sesizata de Avocatul Poporului si Inalta Curte 

Curtea Constitutionala a Romaniei dezbate marti sesizarile Avocatului Poporului si 

Inaltei Curti de Casatie si Justitie in legatura cu legea privind noul sistem de 

impozitare a pensiilor de serviciu. 

 

Pe 18 iunie, Sectiile Unite al Inaltei Curti de Casatie si Justitie au decis sa sesizeze 

Curtea Constitutionala cu privire la legea care stabileste un nou sistem de 

impozitare a pensiilor de serviciu. 

 

Instanta suprema sustine ca Legea pentru modificarea si completarea Legii nr. 

227/2015 privind Codul fiscal este neconstitutionala in ansamblul sau, deoarece 

incalca dispozitiile art. 1 alin. (3) si (5), ale art. 16, ale art. 44, ale art. 53 alin. (2), 

ale art. 56 alin. (2), ale art. 73 alin. (3) lit. l, ale art. 75 alin. (1), ale art. 124 alin. 

(3), ale art. 134 alin. (4) si ale art. 147 alin. (4) din Constitutie. 

 

ICCJ arata in hotararea de sesizare a CCR ca unul dintre cele cinci principii ale 

fiscalitatii reglementate de Codul fiscal vizeaza "justetea impunerii sau echitatea 

fiscala", care "asigura ca sarcina fiscala a fiecarui contribuabil sa fie stabilita pe 

baza puterii contributive, respectiv in functie de marimea veniturilor sau a 

proprietatilor acestuia". 

 

 

https://ziare.com/ccr/
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"Asezarea justa si echitabila a sarcinii fiscale constituie una dintre componentele 

statului de drept, asa cum este definit statul roman prin art. 1 alin. (3) din 

Constitutie. (...) In jurisprudenta Curtii Constitutionale s-a retinut in mod constant 

ca statul are o marja larga de apreciere in stabilirea politicii fiscale si revine 

legiuitorului competenta exclusiva de a stabili cuantumul impozitelor si de a 

acorda exceptari sau scutiri de la aceste obligatii in favoarea anumitor categorii de 

contribuabili si anumite perioade de timp, sub rezerva respectarii dispozitiilor art. 

56 din Constitutie privind justa asezare a sarcinilor fiscale", se arata in hotarare. 

 

Instanta suprema mentioneaza ca legea ce formeaza obiectul sesizarii instituie taxa 

pe veniturile din pensii si indemnizatii pentru limita de varsta stabilite in baza unor 

legi speciale, legiuitorul instituind "un nou regim de impunere fiscala aplicabil 

numai in privinta anumitor venituri si anume pentru veniturile obtinute din pensii 

si/sau indemnizatii pentru limita de varsta primite in baza unor legi/statute 

speciale". 

 

"Legea instituie o taxa pe venitul din pensiile reglementate de legile speciale care 

este diferita de impozitul pe venit si se cumuleaza cu acesta din urma, ceea ce 

inseamna ca acestei categorii de venituri, care fac obiectul taxarii conform legii 

criticate, li se aplica atat impozitul pe veniturile din pensii, cat si taxa nou 

instituita. Rezulta, astfel, ca pensiile vizate de lege sunt supuse unei duble 

impuneri, contrar principiului nediscriminarii si principiului asezarii juste si 

echitabile a sarcinii fiscale", precizeaza ICCJ. 

 

Potrivit Instantei supreme, noua "taxa" nu doar ca este discriminatorie si reprezinta 

un impozit pe venit "deghizat", dar se calculeaza practic asupra venitului net din 

pensii, dupa deducerea din pensia bruta a impozitului pe venit, ceea ce ar duce, de 

la un anumit nivel, la un procentaj de fiscalizare calculat la pensia bruta de 95%. 

 

"In aceste conditii, prin cuantumul ridicat, masura instituirii taxei reprezinta o 

adevarata confiscare si este de natura a afecta insasi substanta dreptului. Optiunea 

promovata prin legea in discutie reprezinta un subterfugiu prin care se aduce 

atingere chiar substantei dreptului la pensie", se afirma in sesizare. 
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ICCJ mai arata ca, prin raportare la cuantumul de 7.000 de lei al sumei nesupuse 

taxei criticate, impunerea taxei vizeaza o categorie restransa de contribuabili care 

obtine venituri din pensii si indemnizatii pentru limita de varsta in conditiile legilor 

speciale. 

 

Un alt argument este reprezentat de incalcarea principiului statului de drept, in 

componenta sa referitoare la principiul impunerii fiscale juste si echitabile, precum 

si de incalcarea principiului egalitatii statuat de Constitutie si de Conventia pentru 

apararea drepturilor omului si a libertatilor fundamentale. 

 

Instanta suprema mai acuza incalcarea principiului claritatii, previzibilitatii si 

predictibilitatii legii, a principiului independentei judecatorilor, precum si 

incalcarea principiilor art. 1 din Protocolul nr. 1 la CEDO. 

 

In privinta motivelor de neconstitutionalitate extrinseca, ICCJ apreciaza ca prin 

legea dedusa controlului de constitutionalitate se incalca principiul constitutional al 

organizarii ierarhice a normelor juridice, avand in vedere ca, in pofida caracterului 

sau ordinar, actul normativ modifica, implicit, dispozitii legale cuprinse in acte 

normative cu forta juridica superioara, respectiv dispozitiile Legii nr. 303/2004 

privind statutul judecatorilor si procurorilor. 

 

"Astfel, ca urmare a aplicarii noilor dispozitii legale (cu caracter ordinar), dreptul 

la pensie al magistratilor nu ar mai fi in realitate in cuantumul stabilit in Legea nr. 

303/2004 (lege cu caracter organic), ci intr-un cuantum mult diminuat", se 

subliniaza in hotarare. 

 

Un alt argument este acela ca legea sesizata a fost supusa intai dezbaterii si 

adoptarii Senatului, Camera Deputatilor fiind for decizional, ceea ce contravine 

normelor constitutionale care stabilesc o alta procedura in privinta reglementarilor 

referitoare la statutul judecatorilor si al procurorilor. 

 

* Si Avocatul Poporului a transmis Curtii Constitutionale o sesizare privind acelasi 

act normativ. 

 

 

https://ziare.com/stiri/cedo/
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Pe 17 iunie, Camera Deputatilor a votat modificarea si completarea Legii 227/2015 

privind Codul fiscal, care are ca obiect de reglementare instituirea unei taxe pe 

veniturile si indemnizatiile pentru limita de varsta. 

 

Conform unui amendament, pensiile cu valoare de pana la 2.000 de lei inclusiv nu 

se impoziteaza, cele cuprinse intre 2.000 si 7.000 se impoziteaza cu 10%, iar 

pensiile cu o valoare de peste 7.001 lei se impoziteaza cu 85% pentru ceea ce 

depaseste aceasta suma. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CCR dezbate sesizarea asupra proiectului de lege privind cumpărarea şi 

vânzarea de terenuri agricole 

Curtea Constituţională a României dezbate marţi sesizarea PNL şi USR pe 

proiectul de lege privind cumpărarea şi vânzarea de terenuri agricole. 

 

Sesizarea se referă la actul normativ pentru modificarea şi completarea Legii 

17/2014 privind unele măsuri de reglementare a vânzării-cumpărării terenurilor 

agricole situate în extravilan şi de modificare a Legii 268/2011 privind privatizarea 

societăţilor comerciale ce deţin în administrare terenuri proprietate publică şi 

privată a statului cu destinaţia agricolă şi înfiinţarea Agenţiei Domeniilor Statului. 

 

"Poziţia PNL este că această lege este (...) cu dedicaţie specială pentru baronii 

PSD, marii latifundiari din zona de Sud a României", declara la începutul lunii 

iunie liderul deputaţilor liberali, Florin Roman. 

 

El a adăugat că legea restrânge dreptul de proprietate, iar terenurile respective sunt 

"vândute la bani de nimic doar lor". 
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Roman susţine că PSD dă dovadă de populism atunci când spune "nu ne vindem 

ţara", dar promovează un proiect de lege prin care interzice vânzarea 

participaţiunilor statului la societăţile comerciale şi la companiile naţionale unde 

statul este acţionar.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia parlamentară de anchetă privind românii care au plecat la cules de 

sparanghel se reunește astăzi 

Comisia parlamentară de anchetă pentru investigarea eventualelor nereguli şi 

fraude semnalate în spaţiul public după deplasarea muncitorilor sezonieri români la 

cules de sparanghel în străinătate în perioada în care în România era instituită 

starea de urgenţă urmează să se reunească de la ora 14.00, potrivit unui anunţ al 

Senatului. 

Întrunită în prima sa şedinţă pe 6 iulie, comisia de anchetă şi-a stabilit 

regulamentul. Atunci s-a decis şi trimiterea de scrisori către toate instituţiile 

implicate în situaţia care a dus la prezenţa a 2.000 de români, în perioada stării de 

urgenţă, pe Aeroportul din Cluj Napoca, pentru a pleca din ţară. 

 

"În acea perioadă existau restricţii foarte puternice, existau dispozitive în care 

MAI, Ministerul Sănătăţii, MApN erau prezente. Românii trebuiau să stea acasă. 

Pentru a părăsi o localitate, trebuia să completeze tot felul de declaraţii. (....) Şi, 

într-o noapte, 2.000 de români au fost înghesuiţi pe Aeroportul de la Cluj", explica 

atunci preşedintele comisiei, Radu Oprea, citat de Agerpres. 

 

El preciza că vor fi chemaţi la audieri responsabili locali: prefectul de Cluj, 

prefecţii din judeţele care au fost puternic afectate în acea perioadă şi de unde 

proveneau majoritatea celor care se aflau la Cluj în acea zi, preşedinţii consiliilor 

judeţene, cei care au coordonat dispozitivele şi, la final, miniştri - ministrul 

Afacerilor Externe, ministrul Muncii, ministrul Administraţiei şi Internelor, 

ministrul Transporturilor, ministrul Sănătăţii. 

 

 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/07/14/comisia-parlamentara-de-ancheta-privind-romanii-care-au-plecat-la-cules-de-sparanghel-se-reuneste-marti--539631
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Potrivit lui Oprea, membrii comisiei sunt interesaţi să discute şi cu lucrătorii 

sezonieri implicați. 

 

Parlamentul a aprobat constituirea acestei comisii la solicitarea liderilor PSD, Pro 

România şi ALDE, Marcel Ciolacu, Victor Ponta şi Călin Popescu-Tăriceanu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Educației, despre "cel mai bun", dar și "cel mai rău" scenariu 

pentru începerea noului an școlar 

"Cel mai bun scenariu" pentru începerea noului an școlar va fi acela în care o parte 

a elevilor vor fi la școală, iar ceilalți vor urma cursurile online, afirmă ministrul 

Educației, Monica Anisie. Ea spune că sunt șanse mici ca școala să înceapă în 

regim normal din toamnă, în contextul pandemiei de coronavirus. 

Anisie a afirmat, la Digi 24, că au fost analizate toate modalitățile în care ar putea 

fi redeschise unitățile de învățământ din toamnă, iar toate scenariile țin cont de 

recomandările Ministerului Sănătății. 

"Cel mai bun scenariu va fi acela în care elevii, unii vor fi la școală și alții vor 

urmări cursurile în sistem online, urmând să facă rocada în funcție de situația 

epidemiologică. Luăm în calcul dacă nu va fi nicio problemă, dar nu cred.... unul 

dintre scenarii era să începem normal, dar nu e cazul de situație normală - sau dacă 

va fi din ce în ce mai rău, să continuăm învățarea online", a declarat ministrul 

Educației. 

Comentând faptul că elevii nu sunt mulțumiți de cum a decurs școala online, 

Anisie a spus că în acestă perioadă profesorii vor face cursuri de instruire: "E 

adevărat că am avut o perioadă în care a trebuit să ne adaptăm la o situație dificilă. 

Ne vom adapta, vom realiza cursuri de formare în această perioadă pentru profesori 

pentru a îmbunătăți ceea ce s-a făcut. Ministerul Educației a dat banii pentru 

achiziția de tablete. Caietul de sarcini a fost dat, a fost deja inițiată procedura, 

termenul impus este 10 septembrie". 

(Sursa: Digi 24) 
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 Ministerul Mediului: Incepand din primavara, sunt in curs de plantare la 

nivel national peste 2.500 de paduri de la zero 

Incepand cu primavara acestui an, sunt in curs de plantare la nivel national peste 

2.500 de paduri de la zero si completate alte 7.000 de paduri tinere, spune 

secretarul de stat din Ministerul Mediului, Mircea Fechet, care vorbeste de cea mai 

mare campanie nationala de impaduriri din ultimul deceniu. 

 

"In ceea ce priveste protectia mediului, Planul National de Investitii si Relansare 

Economica, care a fost lansat de Guvernul Romaniei la inceputul lunii iulie a.c., 

prevede continuarea finantarii sau investitii noi verzi pentru reducerea emisiilor, 

precum innoirea parcului auto national si derularea de programe pentru 

electromobilitate, modernizarea marilor complexe de producere a energiei si a 

retelelor de termoficare, programe de crestere a eficientei energetice prin 

reabilitarea cladirilor publice si private. 

 

In acelasi timp, incepand cu primavara acestui an, in cadrul celei mai mari 

campanii nationale de impaduriri din ultimul deceniu, sunt in curs de plantare la 

nivel national peste 2.500 de paduri de la zero si completate alte 7.000 de paduri 

tinere. Consideram ca pe langa eforturile nationale, cadrul financiar multianual si 

fondul pentru relansare economica trebuie sa asigure resursele necesare pentru 

continuarea eforturilor de inscriere a UE pe traiectoria necesara atingerii 

obiectivului UE 2050 de neutralitate climatica", sustine secretarul de stat de La 

Ministerul Mediului, Mircea Fechet. 

 

Oficialul a precizat ca dupa perioada de pandemie cu care s-au confruntat si se 

confrunta toate statele, se impune in mod clar schimbarea modelului de dezvoltare 

economica si sociala. 

 

In perioada 13-14 iulie are loc reuniunea informala a ministrilor mediului din 

statele membre ale Uniunii Europene. In acest an, din cauza pandemiei COVID 19, 

evenimentul se desfasoara in sistem videoconferinta.  
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Romania este reprezentata de ministrul Mediului, Apelor si Padurilor, Costel 

Alexe, respectiv de Mircea Fechet, secretar de stat. Reuniunea Informala de Mediu 

este organizata de actuala presedintie germana la Consiliul UE si prezidata de 

ministrul german al mediului, Svenja Schulze. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Rezultate IMM Invest în 2 luni jumate: Câte credite au acordat băncile și 

care e suma 

Au trecut 2 luni și jumătate de la redeschiderea poticnită a programului de creditare 

a firmelor cu garanții de stat,  IMM Invest, iar Fondul de garantare a transmis 

rezultatele oficiale de până acum, în privința numărului de credite acordate IMM-

urilor și a sumei garantate. 

Cele 21 de bănci participante în program au aprobat IMM-urilor solicitante un 

număr de 11.589 de credite, iar volumul finanțării garantate este de peste 10,2 

miliarde de lei, a menționat FNGCIMM într-un comunicat transmis StartupCafe.ro. 

În total, 65.342 de microîntreprnderi și firme mici și mijlocii au solicitat credite în 

program, până în prezent. 

Volumul total subscris este de peste 85 de miliarde de lei, din care aproximativ 60 

miliarde lei reprezinta solicitari pentru credite de investitii, iar peste 25 

miliarde sunt solicitari pentru credite capital de lucru, a menționat Fondul. 

Instituția susține că „finantarea acestor IMM-uri va contribui la mentinerea a 

802.806 persoane angajate si cu siguranta, va impulsiona crearea de alte noi locuri 

de muncă”. 

Reamintim că plafonul total de garanții disponbil în program este de 15 miliarde de 

lei. 

Firmele tip IMM se mai pot înscrie în programul IMM Invest până pe 31 

decembrie 2020, prin aplicația electronică oficială. 

 

https://ziare.com/costel-alexe/
https://ziare.com/costel-alexe/
https://www.startupcafe.ro/finantari/redeschidere-inscrieri-imm-invest-aplicatie-online-ghid-declaratie-imm.htm
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Pe lângă garanțiile de stat care pot fi de 80% sau 90% din valoarea creditului, 

firmele selectate vor beneficia și de subvenționarea dobânzii la credit până la 

finalul anului 2020, cu posibilitate de prelungire, în funcție de condițiile economiei 

țării. Astfel, cu cât mai târziu obține un credit, o firmă beneficiază cu atât mai puțin 

de subvențiile la dobândă. 

A început etapa a patra a IMM Invest 

Programul IMM Invest prevede parcurgerea de catre IMM a patru etape: 

1. Prima etapa presupune analiza eligibilitatii privind incadrarea in categoria 

IMM- realizata de catre FNGCIMM; 

2. În faza a doua banca selectata de catre IMM, solicita documentatia de credit, 

efectueaza analiza economico-financiara si conform propriilor norme de 

creditare, stabileste daca proiectul pentru care se solicita finantarea este 

viabil din punct de vedere economic, caz in care aproba creditul si transmite 

solicitarea de garantare catre FNGCIMM. 

3. În etapa a treia FNGCIMM analizează și garantează creditele aprobate de 

către instituțiile financiar bancare. 

4. Etapa a patra este, cea a acordarii ajutorului de stat. 

„Programul de sustinere a întreprinderilor mici si mijlocii IMM Invest România a 

intrat în cea de-a patra fază de implementare, cea a acordarii ajutorului de stat, care 

va asigura zero costuri de finantare pentru aplicantii programului. Aceasta 

subventie consta in garantarea împrumuturilor accesate prin program, precum si a 

platii sumelor cuvenite din cumulul comisionului de risc, a comisionului de 

administrare şi a dobânzilor aferente creditelor/liniilor de credite”, a mai anunțat 

luni FNGCIMM. 

În etapa a patra, cea de acordare a ajutorului de stat, FNGCIMM calculeaza si 

efectueaza plata sumelor cuvenite băncilor în contul dobanzilor si comisioanelor 

pana la data de 31decembrie 2020, cu posibilitatea de prelungire. 

La două luni si jumate de la debutul programului, FNGCIMM spune că a facut 

plati in contul granturilor acordate de 16 milioane de lei. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 14 iulie 2020 14 

 

Spre comparație, soldul creditelor acordate de tot sistemul bancar IMM-urilor a 

crescut in ultimii 12 ani, cu 40 de miliarde de lei, de la 77 mld RON (2007) la 117 

miliarde de lei (2019). 

Media de crestere lunara a fost de 300 de milioane de lei. 

„Prin facilitatile aduse de IMM Invest s-au acordat 10,220,224,704  lei in 

aproximativ 2 luni, ceea ce inseamna o crestere de 34 de ori peste media lunara din 

ultimul deceniu. Creditele prin IMM Invest reprezintă 11% din stocul total de 

credite în lei pentru companii. Anul trecut rata lunară de creștere a stocului de 

credite pentru companii era de aproximativ un miliard de lei pe luna”, susține 

directorul FNGCIMM, Dumitru Nancu, invocând date de la Banca Națională. 

 

Nou program de garantare: Leasing la echipamente și utilaje 

Nancu de la FNGCIMM a mai spus că autoritățile urmează să mai deschidă o 

măsură pe partea de garantare a creditării firmelor: „deblocarea accesului la 

creditul comercial (obtinerea de produse/servicii cu plata la termen), principalul 

canal de finantare al firmelor din România”. 
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În perioada imediat urmatoarea FNGCIMM spune că „va operationaliza un nou 

program guvernamental, IMM Leasing de utilaje și echipamente, cu avans zero de 

finanţare”. 

Valoarea maximă a finanţării este de 5 milioane de lei pe beneficiar şi isi propune 

stimularea accesarii finantarilor de tip leasing, in vederea  achizitionarii de active 

noi sau second-hand pentru desfasurarea activitatii companiilor, in special a celor 

care au nevoie de transfer de tehnologie in procesele de productie si  asigurarea  

fluxurilor financiare necesare acestora prin operatiuni specifice de sell-and-lease-

back. 

Fondul susține că 4 măsuri de garantare „pot deveni pilonii de relansare a 

economiei”: 

1. IMM Invest (accesul la capital financiar), 

2. Factoring-ul cu regres (schema de garantare de catre stat a creditului 

commercial), 

3. Scontarea cu garantarea de catre stat, 

4. Programul de Garantare a Leasing-ului de Echipmente si Utilaje (accesul la 

creditul furnizor). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Pista de rulare "Delta" de la Aeroportul International "Henri Coanda" a 

fost modernizata. Vor putea ateriza si decola avioane de categorie "E" 

Compania Nationala Aeroporturi Bucuresti (CNAB) anunta ca a efectuat, luni, 

receptia lucrarilor de modernizare a caii de rulare "Delta" care va putea asigura 

rularea fara restrictii a aeronavelor de categorie E, avandu-se in vedere 

avionul Boeing 777-300 

 

 

 

https://www.startupcafe.ro/finantari/leasing-firme-garantii-stat.htm
https://ziare.com/boeing/
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"Incepand de azi, luni, 13 iulie 2020, Aeroportul International Henri Coanda 

Bucuresti dispune din nou de calea de rulare "Delta", care a trecut printr-un 

amplu proces de modernizare, intreaga structura rutiera fiind inlocuita, iar 

acostamentele si racordurile cu pista 1 (08R-26L) si cu alte cai de rulare fiind 

largite pentru conformarea cu cerintele Regulamentului (CE) 139/2014", a 

transmis, luni, CNAB, printr-un comunicat de presa. 

 

Calea de rulare "Delta" are o latime portanta de 23 metri, fiind incadrata de 

acostamente de 10,50, respectiv 7,50 metri latime. 

 

"Dupa modernizare, calea de rulare are PCN (Pavement Classification Number) 

83, identic cu cel al pistei 1. A fost modernizata totodata si instalatia de balizaj. Ca 

urmare a modernizarii, aceasta cale de rulare poate asigura rularea fara restrictii a 

aeronavelor de categorie E (s-a luat in calcul avionul Boeing 777-300)", a mai 

transmis CNAB. 

 

Lucrarile, in valoare de 28 milioane lei (proiectare si executie), au durat 8 luni, 

dintre care 2 luni proiectarea si au fost finalizate la termenul prevazut in contract. 

CNAB anunta ca, prin finalizarea si darea in exploatare a caii de rulare "Delta", 

pista 1 va putea fi folosita la intreaga capacitate. 

 

Totodata, pot incepe lucrarile de modernizare la pista 2 (08L-26R), in valoare de 

127,4 milioane lei, lucrari contractate in iunie 2019 si a caror executie urmeaza sa 

dureze 8 luni (proiectul tehnic este deja in curs de receptie); pe perioada acestor 

lucrari, intreg traficul de pe aeroport poate fi preluat de pista 1. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Crestere cu aproape 40% a exportului de energie, in primele cinci luni. 

Consumul final a scazut cu 7% 

Institutul National de Statistica a anuntat, luni, ca exportul de energie electrica a 

crescut in primele cinci luni ale anului cu aproape 40%, la 2.234,4 milioane kWh, 

in timp ce consumul final de energie a scazut cu circa 7%, la 21.798,8 milioane 

kWh, fata de perioada similara din 2019. 

https://ziare.com/stiri/proces/
https://ziare.com/stiri/aeroport/
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"Consumul final de energie electrica in aceasta perioada a fost de 21.798,8 

milioane kWh, cu 6,8% mai mic fata de perioada corespunzatoare a anului 2019; 

iluminatul public a inregistrat o scadere cu 9%, iar consumul populatiei a crescut 

cu 2,9%. Exportul de energie electrica a fost de 2.234,4 milioane kWh, in crestere 

cu 634,6 milioane kWh", arata datele INS. 

 

In perioada 1 ianuarie-31 mai 2020, resursele de energie primara au scazut cu 

11,2%, iar cele de energie electrica au scazut cu 3,8%, fata de aceeasi perioada a 

anului precedent. 

 

Principalele resurse de energie primara in perioada ianuarie-mai 2020 au totalizat 

12,787 milioanei tone echivalent petrol (tep), in scadere cu 1,605 milioane tep fata 

de perioada similaara din 2019. Productia interna a insumat 7,650 milioane tep, in 

scadere cu 866.300 tep fata de aceeasi perioada a anului precedent, iar importul a 

fost de 5,137 milioane tep. 

Consumul propriu tehnologic in retele si statii a fost de 2.503,8 milioane kWh, in 

scadere cu 115 milioane kWh. 

 

In aceasta perioada, resursele de energie electrica au fost de 26.537 milioane kWh, 

in scadere cu 1.060,4 milioane kWh, fata de perioada corespunzatoare a anului 

2019. Productia din termocentrale a fost de 8.245,6 milioane kWh, in scadere cu 

1.990,3 milioane kWh (-19,4%). 

 

Productia din hidrocentrale a fost de 5.644 milioane kWh, in scadere cu 1.603,2 

milioane kWh (-22,1%), iar cea din centralele nuclearo-electrice a fost de 5.143 

milioane kWh, in crestere cu 629,5 milioane kWh (+13,9%). 

 

Productia din centralele electrice eoliene in pimele cinci luni ale anului a fost de 

3.602,2 milioane kWh, in crestere cu 300,8 milioane kWh fata de aceeasi perioada 

a anului precedent, iar energia solara produsa in instalatii fotovoltaice in aceasta 

perioada a fost de 737,8 milioane kWh, in crestere cu 32,3 milioane kWh fata de 

perioada corespunzatoare a anului 2019. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/economie/petrol/
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 În 2019, 18.000 de copii s-au născut din mame minore în România. Țara 

noastră, campioană în Uniunea Europeană la acest capitol 

83% dintre mamele minore nu mai merg la cursuri. 15% dintre ele nu au mers 

niciodată la școală sau nu au terminat nici măcar școala primară 

Aproape un sfert din mamele care nu au împlinit vârsta majoratului, din Uniunea 

Europeană, trăiesc în România. Lipsa educației sexuale și sărăcia alimentează 

fenomenul, iar autoritățile au în acest moment doar niște strategii pe hârtie. 

Marinela Valentina Bălan: Of, e o bucurie când facem copii. Dar la mine nu mai 

pot de tristețe. Nu mai pot. 

Cu lacrimi în ochi Marinela vorbește despre ziua în care fiica ei cea mică, 

Alexandra, a anunțat-o că va deveni bunică pe vremea când nu împlinise nici 16 

ani. Acum Alexandra are 21 de ani și trei copii. Pe primii doi i-a avut înainte de 

majorat. Pe ultimul l-a născut în urmă cu două săptămâni. 

Marinela Valentina Bălan: Acasă nu a avut de unde ea să aibă scăpări proaste. De 

la anturaje acolo s-a ajuns. 

Iar statisticile oficiale arată că în România astfel de cazuri nu sunt doar excepții. 

Un copil din zece este adus pe lume de o mamă minoră. Iar vârsta medie a unei 

mame minore în România a ajuns în 2020 la 15,4 ani. Mamele minore sunt mai 

tinere, în acest an, cu aproximativ 2 ani față de cele din 2018. 

Datele Institutului Național de Statistică arată că anul trecut mamele minore au 

născut aproape 18.000 de copii. Deși în cifre absolute trendul este descrescător, în 

procente numărul copiilor care se nasc din mame minore rămâne la același nivel: 

10%. 

83% dintre mamele minore nu mai merg la cursuri. 15% dintre ele nu au mers 

niciodată la școală sau nu au terminat nici măcar școala primară 

Mioara Moise, reprezentant Salvați Copiii: Minorele care rămân însărcinate fac 

parte din aceste familii cu venituri reduse, chiar în pragul sărăciei. Alte cazuri sunt 

din familiile a căror părinți sunt plecați din țară, iar copiii sunt lăsați în grija 

bunicilor sau a altor frați.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/in-2019-18-000-de-copii-s-au-nascut-din-mame-minore-in-romania-tara-noastra-campioana-in-uniunea-europeana-la-acest-capitol-1337624#highlight-1337624-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/in-2019-18-000-de-copii-s-au-nascut-din-mame-minore-in-romania-tara-noastra-campioana-in-uniunea-europeana-la-acest-capitol-1337624#highlight-1337624-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/romania-are-aproape-un-sfert-dintre-mamele-minore-din-uniunea-europeana-1334508
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83% dintre mamele minore nu mai merg la școală. 64% au abandonat școala încă 

dinainte de a rămâne însărcinate. 15% dintre ele nu au mers niciodată la școală sau 

nu au terminat nici măcar școala primară. Doar 36% dintre mamele minore au 8 

clase de școală, și numai 7% termină și liceul. 

Principala cauză a fenomenului: accesul limitat la informații despre educația 

sexuală și planificare familială. Pe hârtie, autoritățile știu exact ce e de făcut. În 

practică, mai puțin. 

Mădălina Turza, președinte ANDPDCA: Din cauza lipsei lucrătorilor sociali, la 

firul ierbii, în rural și ruralul profund din România avem, iată, astfel de situații.  

Până ce situația mamelor minore va deveni o prioritate pentru autorități, copiii vor 

continua să nască copii în România. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Un nou protest în Piața Victoriei fața de legea carantinei: ”Nu suntem cobai 

pentru guturai” 

Unii cu cruci în mâini, în timp ce alții au venit cu copiii, zeci de persoane s-au 

adunat din nou, luni, în Piața Victoriei pentru a protesta față de legea carantinei. 

Oamenii nu poartă mască și nu respectă distanțarea fizică. 

Se scandează ”Libertate”. Un bărbat spune la portavoce că se dorește ”instaurarea 

disctaturii sanitare” în România, în timp ce unii au desfășurat un banner cu mesajul 

”nu suntem cobai pentru guturai”. 

Amintim că, duminică, câteva sute de oameni s-au strâns din aceleași motive în 

Piața Victoriei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24168807-video-cateva-sute-persoane-protesteaza-piata-victoriei-fata-legea-carantinei-participantii-nu-poarta-masti.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24168807-video-cateva-sute-persoane-protesteaza-piata-victoriei-fata-legea-carantinei-participantii-nu-poarta-masti.htm
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 MAE anunță că Belgia a inclus România pe lista zonelor portocalii. Nu 

implică carantina obligatorie, dar autoritățile pot stabili „măsuri specifice”. 

Ministerul Afacerilor Externe precizează că, în cursul zilei de ieri, 12 iulie a.c., 

autoritățile belgiene au anunțat noile măsuri privind condițiile de intrare pe 

teritoriul Regatului Belgiei, măsuri care au intrat deja în vigoare. 

Condițiile de intrare vizează clasificarea statelor de proveniență a persoanelor care 

doresc să intre în Regatul Belgiei, pe trei categorii: zona verde – fără măsuri 

speciale, zona portocalie – autoritățile belgiene pot stabili măsuri specifice (la acest 

moment se recomandă vigilență crescută) și zona roșie – carantină obligatorie și 

testare la intrarea pe teritoriul Belgiei. România a fost inclusă pe lista statelor din 

zona portocalie. Astfel, cetățenilor care intră din România în Regatul Belgiei în 

scop turistic (călătorie neesențială), începând cu data de 13 iulie a.c., li se 

recomandă vigilență crescută privind prevenirea și apariția unor simptome asociate 

infecției cu COVID-19. 

Totodată, MAE recomandă cetățenilor români care intenționează să călătorească în 

Belgia consultarea informațiilor publicate pe site-ul autorităților belgiene –

 https://diplomatie.belgium.be/en. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 România a înregistrat a treia cea mai mare scădere a populației din UE, 

anul trecut. Românii formează cel mai numeros grup de rezidenți străini din 

Italia – peste 1,2 milioane. 

Populația Uniunii Europene era la 1 ianuarie 2020 de aproape 448 milioane, 

potrivit datelor Eurostat. Anul trecut, în 18 state membre UE populația a crescut, 

iar în nouă dintre ele, a scăzut.  

Cele mai mari scăderi ale populației au fost înregistrate în Bulgaria (-0,7%), 

Letonia (- 0,64%), România (-0,5%), Croația (-0,44%) și Italia (-0,19%). 

Pentru că are o populație mică, Malta a înregistrat de departe cea mai mare creștere 

a populației (+ 4,17%), urmată de Luxemburg (+ 1,97%), Cipru (+ 1,37%), Irlanda 

(+ 1,21%) și Suedia (+ 0,95%).  

https://diplomatie.belgium.be/en
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Institutul de Statistică italian raportează că numărul cetățenilor străini care au venit 

în Italia anul trecut a fost în scădere (- 8,6%), în timp ce emigrarea cetățenilor 

italieni a continuat să crească (+8,1%). 

Grupul cel mai numeros de străini rezidenţi în Italia îl formează însă românii (1,2 

milioane), urmaţi de albanezi (441.000), marocani (432.000), chinezi (305.000) şi 

ucraineni (240.000). 

(Sursa: Eurostat, Institutul Italian de Statistică) 

 

 Videoconferinţa miniştrilor afacerilor europene din 15 iulie 2020 

Miniştrii afacerilor europene din Uniunea Europeană (UE) se întâlnesc la 15 iulie 

2020 într-o videoconferinţă dedicată prezentării, de către preşedinţia germană a 

Uniunii, a programului său pe şase luni. De asemenea, în cadrul reuniunii, se 

pregătesc lucrările Consiliul European din 17-18 iulie, scrie site-ul Consiliului UE. 

 

Programul preşedinţiei germane 

Cu privire la programul preşedinţiei Germaniei (iul.-dec. 2020), guvernul german 

pune accentul pe depăşirea pandemiei COVID-19 şi pe căutarea de răspunsuri la 

provocările viitoare. Programul Germaniei are la bază următoarele linii de 

orientare: depăşirea permanentă a crizei de coronavirus şi redresarea economică şi 

socială; o Europă mai puternică şi mai inovatoare; o Europă dreaptă; o Europă 

durabilă; o Europă a securităţii şi a valorilor comune; o Europă puternică în lume, 

conform site-ului preşedinţiei. 

 

Printre subiectele aflate pe agenda preşedinţiei Germaniei se numără următorul 

cadru financiar multianual, schimbările climatice, digitalizarea, statul de drept sau 

rolul Europei în lume, negocierile UE cu Regatul Unit privind Brexitul, 

conform site-ului https://www.eu2020.de/eu2020-en/. 

 

La 1 iulie 2020, Germania preia de la Croaţia, pentru a 13-a oară, preşedinţia 

rotativă a Uniunii Europene (UE) pentru o perioadă de şase luni. Statele membre 

care deţin preşedinţia lucrează împreună în grupuri de câte trei, numite "trio-uri", 

pentru o perioadă de 18 luni.  

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/2995521/11081093/3-10072020-AP-EN.pdf/d2f799bf-4412-05cc-a357-7b49b93615f1
https://www.istat.it/it/files/2020/07/Report_BILANCIO_DEMOGRAFICO_NAZIONALE_2019.pdf
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Cea mai recentă preşedinţie a Germaniei la UE a fost asigurată în perioada 

ianuarie-iunie 2007. 

 

Pregătirea lucrărilor Consiliului European din 17-18 iulie 2020 

Miniştrii afacerilor europene vor pregăti, de asemenea, în cadrul Consiliului 

Afaceri Generale, reuniunea extraordinară a Consiliului European din 17-18 iulie, 

dedicată următorului cadru financiar multianual şi planului de redresare, pentru a 

răspunde crizei provocate de pandemia de COVID-19. 

 

Pentru a răspunde consecinţelor negative de ordin economic şi social ale pandemiei 

de COVID-19, Comisia a propus, la 27 mai 2020, un buget pe termen lung al UE 

revizuit, informează site-

urile https://www.consilium.europa.eu/, https://ec.europa.eu/ şi https://eur-

lex.europa.eu/. 

 

Propunerea Comisiei este un buget al Uniunii pe şapte ani de 1.850 de miliarde de 

euro, dintre care 1.100 de miliarde euro sunt alocate pentru un buget pe termen 

lung revizuit 2021-2027, iar 750 de miliarde de euro sunt alocate pentru majorarea 

instrumentului temporar Next Generation EU. 

 

*** 

 

Consiliul Afaceri Generale (CAG) este una dintre cele zece formaţiuni ale 

Consiliului UE, care pregăteşte reuniunile Consiliului European şi urmăreşte 

rezultatele acestora, dar, în acelaşi timp, este responsabil şi de o serie de domenii 

de politică trans-sectorială. Politicile trans-sectoriale de care se ocupă CAG sunt 

extinderea UE şi negocierile de aderare, adoptarea cadrului financiar multianual 

(planul bugetar pe 7 ani al UE), politica de coeziune, organizarea instituţională a 

UE. CAG se ocupă, de asemenea, de orice alt dosar pe care i-l încredinţează 

Consiliul European. Consiliul Afaceri Generale este alcătuit, în principal, din 

miniştrii afacerilor europene ai tuturor statelor membre ale UE. La reuniuni este 

reprezentată şi CE prin comisarul care răspunde de relaţiile interinstituţionale, în 

funcţie de subiectul dezbătut. 

 

 

https://www.consilium.europa.eu/
https://ec.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
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Consiliul UE exercită, împreună cu PE, funcţiile legislativă şi bugetară, fiind 

compus din câte un reprezentant la nivel ministerial al fiecărui stat membru, 

potrivit art. 16 din Tratatul Uniunii Europene, publicat pe https://eur-

lex.europa.eu/.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Marea Britanie. Guvernul va introduce un nou sistem de permise de muncă 

post-Brexit, care favorizează persoanele calificate, inclusiv din UE. 

Absolvenții de studii în UK pot rămâne încă doi ani. Vize speciale pentru cei 

calificați în sănătate și asistență socială, dar niciun plan pentru persoanele 

necalificate. 

Guvernul a prezentat un nou sistem de imigrație, post-Brexit ce presupune 

acordarea de permise de muncă inclusiv pentru cetățenii UE, la fel ca pentru 

ceilalți străini. Sistemul presupune o favorizare a persoanelor calificate, în vreme 

ce pentru necalificați nu există niciun plan, un semn că aceștia vor obține mai greu 

sau nu vor obține deloc permise de muncă în Marea Britanie. 

O „viză specială pentru sănătate și asistență socială”, care prevede o reducere a 

taxelor și a timpului de rezolvare a cererilor va fi oferită solicitanților eligibili 

pentru Serviciul Național de Sănătate, în serviciile de asistență socială sau în 

companiile suport ale acestui sistem. Solicitanții trebuie să dețină o ofertă certă de 

muncă, calificări în domeniu și să vorbească engleză. 

Serviciul Național de Sănătate finanțat de stat (NHS), care are peste 1,2 milioane 

de angajați și este prima linie în lupta împotriva pandemiei de coronavirus, se 

bazează pe forța de muncă atât din UE, cât și din alte țări din întreaga lume. 

De asemenea, guvernul a anunțat că studenții internaționali care finalizează studii 

universitare sau de masterat vor putea rămâne în Marea Britanie timp de doi ani. 

Cei care finalizează un doctorat vor putea rămâne trei ani. 

Recent, atât oficialii din Marea Britanie, cât și cei ai UE au spus că se pregătesc 

pentru un Brexit fără acord, la finalul anului. 

(Sursa: biziday.ro) 

https://eur-lex.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
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 Conservatorul Andrzej Duda a fost reales președinte al Poloniei. După 

numărarea a 99,97% din voturi, el conduce în turul II cu 51%. 

Comisia Electorală Națională a anunțat că Andrzej Duda a obținut 51,2% din 

voturi, în timp ce primarul Varșoviei, Rafal Trzaskowski, a obținut 48,79%. 

Au fost centralizate și numărate 99,97% dintre voturi, însă Comisia Electorală 

anunță că, indiferent de cifrele raportate de ultimele secții, rezultatul nu poate fi 

schimbat, potrivit BBC. 

Prezența la vot a fost de 68,12%. Rezultatele finale sunt așteptate cel târziu mâine. 

Realegerea lui Duda este de așteptat să conducă la continuarea reformelor 

controversate în sistemul judiciar, dar și la opoziția față de avort și de drepturile 

comunității LGBT. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Uniunea Europeană îşi coordonează sprijinul pentru Hong Kong şi 

avertizează Beijingul 

Uniunea Europeană va coordona măsurile de susţinere pentru populaţia din Hong 

Kong şi a avertizat că aplicarea legii privind securitatea impusă de Beijing în fosta 

colonie britanică va avea ''un impact'' asupra relaţiilor sale cu China, a anunţat luni 

şeful diplomaţiei europene, Josep Borrell, relatează AFP, potrivit  Agerpres. 

"Uniunea Europeană va elabora un răspuns coordonat în sprijinul autonomiei Hong 

Kong-ului", a declarat Josep Borrell, după o întâlnire cu miniştrii de externe ai UE 

la Bruxelles, prima după patru luni. 

Josep Borrell a vorbit în special despre vize şi burse care să permită locuitorilor din 

Kong Kong să călătorească în UE şi despre restricţii la exportul de arme destinate 

forţelor de securitate. 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/07/13/uniunea-europeana-isi-coordoneaza-sprijinul-pentru-hong-kong-si-avertizeaza-beijingul--539606
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/07/13/uniunea-europeana-isi-coordoneaza-sprijinul-pentru-hong-kong-si-avertizeaza-beijingul--539606
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"Am adoptat astăzi un dublu mesaj cu un sprijin pentru autonomia Hong Kong-ului 

şi libertăţile fundamentale şi în ceea ce priveşte China, spunem că măsurile vor 

avea un impact asupra relaţiilor noastre", a declarat şeful diplomaţiei europene. 

"Astăzi, cu Franţa, ne-am propus să adoptăm o poziţie europeană cu privire la 

modul în care vom trata cu Hong Kong-ul în viitor, când legea de securitate va fi 

aplicată în teritoriu", a indicat, la rândul său, şeful diplomaţiei germane Heiko 

Maas, a cărui ţară deţine de la 1 iulie preşedinţia prin rotaţie a UE. 

Omologul său francez Jean-Yves le Drian nu a făcut declaraţii luni, dar miercurea 

trecută a anunţat hotărârea Franţei de a reacţiona. "Avem în vedere măsuri pe care 

va trebui să le anunţ când va veni momentul", a declarat el. 

''Acest lucru trebuie să aibă un impact asupra exporturilor de arme, de exemplu, 

inclusiv cele cu dublă utilizare (civilă şi militară). Considerăm logic să tratăm 

Hong Kong-ul în acelaşi mod în care tratăm China continentală'', care este deja 

vizată de acest tip de măsură, a insistat Heiko Maas. 

Ministrul german intenţionează ''să faciliteze intrarea chinezilor din Hong Kong în 

Europa'' şi ''să sprijine activitatea oamenilor de ştiinţă, a cercetătorilor, jurnaliştilor 

şi artiştilor care întâmpină probleme prin programe de burse şi un acces mai uşor''. 

De asemenea, UE trebuie să se pronunţe asupra unei modificări a acordurilor de 

extrădare, potrivit oficialului german, care a menţionat şi asistenţa juridică 

reciprocă. "Cred că toate statele membre ale Uniunii Europene se gândesc deja la 

aceasta", a spus el. 

(Sursa: Agerpres) 

 


